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[bookmark: N105D4]
Zusammenfassung


Im Jahr 2011 kamen für Pferde und landwirtschaftliche Nutztiere drei neue Wirkstoffe auf den deutschen Tierarzneimittelmarkt. Bei zwei der neuen Präparate handelte es sich um Antibiotika verschiedener Wirkstoffklassen, das Polypeptidantibiotikum Bacitracin (BacivetTM) und das Makrolid Tildipirosin (Zuprevo®). Das dritte Arzneimittel mit einem neuen Wirkstoff war das neue Fasziolizid Clorsulon (Levatum®). Drei Wirkstoffe erhielten eine Tierartenerweiterung. So wurde das nichtsteroidale Antiphlogistikum Natriumsalicylat auch für Puten und das Makrolidantibiotikum Tilmicosin ebenso wie das Antikokzidium Toltrazuril auch für Schafe zugelassen. Des Weiteren kamen zwei Präparate mit einer interessanten neuen Formulierung und ein Arzneimittel mit einer neuen Wirkstoffkombination für Pferde und landwirtschaftliche Nutztiere auf den Markt.
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Summary


In 2011, three newly developed active pharmaceutical ingredients for horses and food producing animals were released on the German market for veterinary drug products. Two of these new products represent different drug classes of antibiotics, the polypeptide antibiotic Bacitracin (BacivetTM) and the macrolide antibiotic Clorsulon (Levatum®). The third product represents an anticestodal antiparasitic (Tildipirosin, Zuprevo®). Furthermore, three established veterinary active pharmaceutical ingredients were modified to allow their application for additional species. Thus the nonsteroidal anti-inflammatory drug sodium salicylate is now additionally authorised for turkeys and both the macrolide antibiotic Tilmicosin and the anticoccidial drug Toltrazuril are currently available for sheep. Additionally, two veterinary drugs with a new formulation as well as a veterinary drug for horses and food producing animals with a resourceful new combination of active pharmaceutical ingredients have recently been released.
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